

COLLOQUE INTERNATIONAL SUR L'HISTOIRE DE LA PHYSIQUE DES PARTICULES

Paris, 21-23 juillet 1982

Sous l'égide du Centre National de la Recherche Scientifique et de la Société Française de Physique  
Quelques découvertes, concepts, institutions des années 30 aux années 50

INTERNATIONAL COLLOQUIUM ON THE HISTORY OF PARTICLE PHYSICS

Paris, July 21-23, 1982

*Under the auspices of Centre National de la Recherche Scientifique and Société Française de Physique  
Some discoveries, concepts, institutions from the thirties to the fifties*

8 JUIN 1982

JUNE 8, 1982

BULLETIN N° 2

Secrétariat :

Adresser toute la correspondance à :

All mail should be addressed to :

Colloque international sur l'histoire de la physique des particules

Elisane PERRET

20, rue Berbier du Mets

75013 Paris (France)

Téléphone : (1) 707.57.16

(1) 337.71.00

Télex : 204 929 INPNPP

### Coordinates

The International Colloquium on the History of Particle Physics will be held from 21 to 23 July 1982 in the

Ministry of Research and Technology  
1, rue Descartes  
75005 Paris

in the lecture room Poincaré, building Foch.

They are the ancient premises of Ecole Polytechnique.

The XXI International Conference on High Energy Physics will be held the following week from 26 to 31 July, in another place, on the campus of the Faculty of Law and Economics, 92 rue d'Assas, Paris 6ème.

### Participation

Participation is by invitation only. The Organizing Committee regrets not being able to offer the participants any financial support. No grants are available.

### Inscriptions

A certain number of invited persons have not yet confirmed their participation. In order to help the organization, those persons are kindly requested to return as soon as possible their inscription forms to the Colloquium Secretariat.

There will be no registration fees. However, the Organizing Committee hopes that the participants will buy the Proceedings.

### Housing

Reservation can be made at the Cité Universitaire or hotels.

Those who wish reservation at the Cité Universitaire should address to the Colloquium Secretariat. For hotel reservation, the reservation form should be sent directly to the "Tourisme France International", 9 rue Théodore de Banville, 75017 Paris.

### Registration

The registration will be done at the Colloquium. The Organizing Committee *recommends the participants who can manage to register the day before the Colloquium starts.* The registration office will be opened from 2.00 p.m. to 8.00 p.m. on July 20, and from 8.00 a.m. on July 21.

### Working hours

Sessions will be held from 9.00 a.m. to 12.30 with a coffee break at

### Coordonnées

Le Colloque International sur l'Histoire de la Physique des Particules se tiendra, du 21 au 23 juillet 1982, au :

Ministère de la Recherche et de la Technologie  
1, rue Descartes  
75005 Paris

à l'amphithéâtre Poincaré, bâtiment Foch.

Pour ceux qui l'ont connue, il s'agit des anciens locaux rénovés de l'Ecole Polytechnique.

La XXIème Conférence Internationale de Physique des Hautes Energies se tiendra la semaine suivante, du 26 au 31 juillet, dans un autre endroit, le Campus de la Faculté de Droit et d'Economie, 92 rue d'Assas, Paris 6ème.

### Participation

La participation se fait exclusivement sur invitation du Comité d'Organisation. Le Comité regrette de ne pouvoir prendre en charge les frais de voyage et de séjour des participants. Aucune bourse n'est prévue.

### Inscriptions

Un certain nombre d'invités n'ont pas encore confirmé leur participation. Pour assurer une bonne coordination, le Comité d'Organisation demande que les personnes concernées envoient au Secrétariat, aussi vite que possible, leur feuille d'inscription.

Il n'y a pas de frais d'inscription. Néanmoins, le Comité d'Organisation souhaite que les participants achètent les comptes rendus.

### Logement

Les participants peuvent être logés à la Cité Universitaire ou dans des chambres d'hôtel.

Le Secrétariat du Colloque assure le logement à la Cité Universitaire. Ceux qui désirent une chambre d'hôtel doivent s'adresser directement au "Tourisme France International", 9 rue Théodore de Banville, 75017 Paris, en retournant le formulaire vert de réservation d'hôtel qui a été envoyé avec l'invitation.

### Accueil

L'accueil se fera sur les lieux du Colloque. Le Comité d'Organisation *encourage les participants à retirer leur dossier dès la veille du Colloque*. L'accueil sera ouvert le 20 juillet 1982, de 14h00 à 20h00, et le 21 juillet 1982, à partir de 8h00.

about 4.00 p.m.

Meals can be taken at the cafeteria of the Ministry of Research and Technology, which is very convenient. The price is 30 FF. Tickets will be sold at the Colloquium Secretariat.

### Cocktail

A cocktail will be offered to all participants and accompanying persons, on July 21, from 7.00 to 9.00 p.m., in the Ministry of Research and Technology.

### Contact among the participants

The Organizing Committee would like to encourage and to help the contact among the participants, particularly between physicists and historians. All suggestions on this point are wellcome. Participants who would like to bring documents about the period of physics covered by the Colloquium are encouraged to do so. Any suggestions which can help in the knowledge of that period of physics are wellcome. Efforts will be made to ensure fruitful contacts.

### Exhibition

A small exhibition of pictures and reproduction of documents concerning the period 1930 - 1960 will be held. The Organizing Committee would be grateful to participants who could send pictures to be exhibited or documents to be reproduced.

### Proceedings

The proceedings will be published in the series "Colloques" of the Journal de Physique. The price will be 100 FF, if ordered at the Colloquium. After the Colloquium, orders should be planed at :

Editions de Physique  
Zone Industrielle de Courtaboeuf  
B.P. n° 112  
91944 Les Ulis Cedex

### Mailing address

The mailing address of the participants during the Colloquium will be :

International Colloquium on the History of Particle Physics  
20, rue Berbier du Mets  
75013 Paris

Telex number : 204929 INPNPP

### Horaire de travail

Les horaires de travail sont de 9h00 à 12h30 et de 14h00 à 18h30, avec des pauses café à 10h30 et à 16h00. Les repas pourront être pris sur place au prix de 30 FF. Des tickets seront en vente au Secrétariat du Colloque.

### Cocktail

Un cocktail sera offert aux participants et à leurs accompagnants le 21 juillet, de 19h00 à 21h00, au Ministère de la Recherche et de la Technologie.

### Contacts entre les participants

Le Comité d'organisation souhaite favoriser les contacts entre les participants et en particulier entre les physiciens et les historiens. Toutes les suggestions dans ce sens sont les bienvenues.

Les participants peuvent apporter tous les documents qu'ils désirent et les confier au Secrétariat. Toutes les initiatives favorisant la connaissance de la période couverte par le Colloque sont les bienvenues. Toutes les dispositions seront prises pour rendre les rencontres aussi fructueuses que possible.

### Exposition

Une petite exposition des photos de documents et d'événements concernant l'époque 1930 - 1960 est prévue. Toute personne possédant des documents peut, si elle le désire, les confier au Secrétariat qui en fera une reproduction.

### Comptes rendus

Ils seront publiés dans la série "Colloques" au Journal de Physique. Le prix est de 100 FF lorsque la commande est passée pendant le Colloque. Après le Colloque, il faudra s'adresser aux :

Editions de Physique  
Zone Industrielle de Courtaboeuf  
B.P. n° 112  
91944 Les Ulis Cedex

### Adresse postale

Pendant la durée de Colloque, toute correspondance aux participants devra être adressée à :

Colloque International sur l'Histoire de la Physique des Particules  
20, rue Berbier du Mets  
75013 Paris

Télex : 204929 INPNPP

Programme

The Colloquium programme is enclosed. A detailed time-table will be given at the registration.

Telephone number

The telephone number of the Ministry of Research and Technology is :

(1) 634.35.35

A T T E N T I O N

THIS IS THE LAST BULLETIN BEFORE THE COLLOQUIUM.

Encl. : 1 programme  
1 map

Programme

Le programme du Colloque est donné ci-joint. L'horaire détaillé sera donné à l'accueil.

Téléphone

Le numéro de téléphone du Ministère de la Recherche et de la Technologie est :

(1) 634.35.35

A T T E N T I O N

CECI EST LE DERNIER BULLETIN AVANT LE COLLOQUE.

P.J. : 1 programme  
1 plan